



တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏အခွင့်အရေး
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် နည်းဥပဒေများ

နဲဥပဒေသပွမစီဒါမင်မွဲအခေါင်အဝို
ကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်

(အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၄၈ / ၂၀၁၉)

လွှင့်လိက်လလောင်တြး (၄၈ / ၂၀၁၉)

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်

၁၃၈၁ သွံ ဂိတုခွဲသီ (၈) စွက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၃ ရက်)

(သွံ ၂၀၁၉ ဂိတုအင်ဂေတ် ၂၃)

လျှင်	မာတိကာ ပရူပရာ	မှတ်လိက်
၁။	အခန်း (၁) ယျှကောတင်မံက်ထွေးအဓိပ္ပါယ်	၁
၂။	အခန်း (၂) ဒက်ဂကောကွမတီကောဂကောကမောန်ဂမ္ဘိုင်	၄
၃။	အခန်း (၃) ပွဲရးဒေသဇ္ဇော်(ဝါ) တွီရးဂမ္ဘိုင်ရောင်တွင်	၅
၄။	အခန်း (၄) ပွမမင်မဲ့စိုဒ္ဓါအခေါင်အရာ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်	၆
၅။	အခန်း (၅) သောင်ကလးပွမကယျာန်	၁၀
၆။	အခန်း (၆) ရောင်တွင်မံက်ရုပ်ရဲကိုန်ဖန်ဖက်ဂမ္ဘိုင်	၁၂
၇။	အခန်း (၇) နာနာ	၁၄

မာတိကာ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ
၁။	အခန်း(၁) အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်	၁
၂။	အခန်း(၂) ကော်မတီနှင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းခြင်း	၄
၃။	အခန်း(၃) တိုင်းဒေသကြီးသို့မဟုတ် ပြည်နယ်များတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့်လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း	၅
၄။	အခန်း(၄) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း	၆
၅။	အခန်း(၅) အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း	၁၀
၆။	အခန်း(၆) စီမံကိန်းများအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း	၁၂
၇။	အခန်း(၇) အထွေထွေ	၁၄

ကျိန်ချင်သမ္မတ အလိုသီကျိန်ချင်
ဌာနဝန်ဇော် ပရောင်အရာ ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်
(လွှင်လိက်လလောင်တြး (၄၈/ ၂၀၁၉)

၁၃၈၁ သွံ ဂိတုခွဲသီ (၈) စွက်

(သွံ ၂၀၁၉ ဂိတုအဝ်ဂေတ် ၂၃)

ဌာနဝန်ဇော် ပရောင်အရာ ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်ဝံ သွက်
ဝံစီဒါ ရောင်တြိုင် အခေါင်အရာ ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် လဝံကို
ဥပဒေ မွေပိုဒ် ၃၄ မွေပိုဒ်ပါ(က) ဒေတ်ဗက် အခေါင်ကျောန်
မအပ်ကိုလဝ်တဲနကိုတင် တုပ်စိုတ် အလိုအသီ ကျိန်ချင်ကို
လလောင်တြး ပွတ်ဏါနဲဥပဒေ ဂမ္ဘိုင်ဝံရောင်။

အခန်(၁)

ယျကောံတင်မံက်ထွး အဓိပ္ပါယ်

၁။ နဲဥပဒေသဂမ္ဘိုင်ဝံ နဲဥပဒေသ သွက်စီဒါရောင်တြိုင်
အခေါင်အရာ ကောန်ချင်အရင် ဂမ္ဘိုင် သွးကော်ခဲရောင်။

၂။ အရော်အခြာမပါ ပွဲဥပဒေသဂမ္ဘိုင်ဝံ အတိုင်မပါပွဲဥပဒေ
အခေါင်အရာ စီဒါ ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်ဂံ သွးဒင်ကေတ်
စရောင် သွင်န့ဂံအရော်အခြာ သွင်ဂမ္ဘိုင်ဝံ အဓိပ္ပာယ်အတိုင်
မံက်ထွးလဝ်ဂံ သွးဒင်ကေတ်စရောင်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန
အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၄၈/ ၂၀၁၉
၁၃၈ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၃ ရက်)

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် တိုင်းရင်း
သားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့်
ဥပဒေပုဒ်မ ၃၄ ပုဒ်မခွဲ (က)အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်
ကို ကျင့်သုံး၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်
ဖြင့် ဤနည်းဥပဒေများကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤနည်းဥပဒေများကို တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်
အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် နည်းဥပဒေများဟု ခေါ်တွင်
စေရမည်။

၂။ ဤနည်းဥပဒေများတွင်ပါရှိသော စကားရပ်များသည်
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်
သည့်ဥပဒေတွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်
စေရမည်။ ထို့ပြင် အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါ
အတိုင်း အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက်စေရမည်-

- (က) ဥပဒေဟိုက် ဥပဒေ ပွမစီဒ္ဓါရောင်တွင် အခေါင် အရာကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် ကော်ခဲစရ။
- (ခ) ဗိုပြင် ဟိုက် ပွဲနဲဥပဒေသဂမ္ဘိုင် မပါလုပ်ဒိုင်ဗိုက် ကော်ခဲစရ။
- (ဂ) ကယျာန်ခဝါတ် ဟိုက်ရောင်ညွအ်ကောန်ချင်အရင် (ဝါ) အကြာကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် ပွမစီဒ္ဓါရောင် တွင် ကောန်ချင်အရင်မပါပွဲ ဥပဒေသမွေ့ပိုဒ် ၂ မွေ့ ပိုဒ်ပါ(စ) ကိစ္စဆောင်စပ်ကို ပရူပရာ ကောန် ချင်အရင် ပွမကယျာန်ခဝါတ်ကို ကော်ခဲစရ။
- (ဃ) ပွအခေါင်အရာ ဂိလင်ကျဟောံဟိုက် အခေါင် အရာ မပါဒိုင်ပွဲကို သ္ဘောဝ်သ္ဗိုင် ဥပဒေဒက်ပွန် ချင်ကောံ ဥပဒေ အခေါင်အရာစီဒ္ဓါ ရောင်တွင် ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်၊ ကောန်ချင် အရင်ဂမ္ဘိုင် တံမွဲး ဂိလင်ကျဟောံဒိုင် အခေါင်အရာ ဂမ္ဘိုင်ကို ကော်ခဲစရ။

- (က) ဥပဒေ ဆိုသည်မှာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့်ဥပဒေ ကို ဆိုသည်။
- (ခ) ပုံစံ ဆိုသည်မှာ ဤနည်းဥပဒေများတွင် ပါရှိသည့် ပုံစံတစ်မျိုးမျိုးကို ဆိုသည်။
- (ဂ) အငြင်းပွားမှု ဆိုသည်မှာ တိုင်းရင်းသား အချင်းချင်း သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ အကြား တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေပုဒ်မ ၂ ပုဒ်မခွဲ(စ)ပါ တိုင်းရင်းသားရေးရာ ကိစ္စရပ်များ နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အငြင်းပွားမှုကို ဆိုသည်။
- (ဃ) အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု ဆိုသည်မှာ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေပါ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး များ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုကို ဆိုသည်။

- (၄) ကိုန်ဖန်ဖက် ဟိုဂို ပွဲဒေသကောန်ချင်အရင် ဂမ္ဘိုင် ပရေင်ကမ္ဘောန် ဖေါအ်ဗြေပ်ပရေင် ကမ္ဘောန် ပ္ဍိတ် ကေတ်သုင်စောဲ သဘာဝသယံဇာတ ကိစ္စ ပရေင် မ္ဗိဟ်ပရေင်ပိုန်ဒြပ်ကောံ ကဏ္ဍတူဟ်တူဟ် ဂမ္ဘိုင် ဗွဲမဇှော်သ္မောတ်ဖန်ဖက် က္ဘာတဲ ခမံက်ရုပ် ရံဂ် ကော်ခဲစရ။
- (၅) ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် ဖေါအ်ဗြေပ်တဲတက်အောန် ဟိုဂို ဒဒ်ရဒေသဖေါအ် ဗြေပ်တဲတက်အောန် ဌာနဝန်ဇော်ဏံဝံ ပ္ဍိတ်လိက်လလောင်တြး အမိင် တဲကောန်ချင် အရင်ဂမ္ဘိုင် ပွမသ္မုဒ္ဒါဒိုင်ဒေသဂို ကော်ခဲစရ။

(င) စီမံကိန်း ဆိုသည်မှာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဒေသအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ သဘာဝသယံဇာတ ထုတ်ယူသုံးစွဲခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် အခြားသောကဏ္ဍများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စနစ်တကျ ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းများကို ဆိုသည်။

(စ) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနည်းပါးသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဆိုသည်မှာ ဤဝန်ကြီးဌာနက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နည်းပါးသည့်ဒေသအဖြစ် အခါအားလျော်စွာအမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်ထားသော နေရာဒေသများတွင် အခြေချနေထိုင်သည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများကို ဆိုသည်။

အခန်း(၂)

ဒက်ဂကောံကမ္မတီကောံဂကောံကမ္မောန်ဂမ္တိုင်

၃။ ဣာနဝန်ဇော်ဝံ ပွကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် မပွံကိုအရော်၊ လိက်ပတ်၊အနုပညာ၊ ယေန်သွာင်အခိုက်ကွာပြဝေဏီ၊ လက္ခဏာ ကောန်ဂကူ ကောံ အဲကွဲ ဝင်တံဂ် ပွမမင်မဲ့ သျှင်ပျိုန်ကို၊ ပိုန်ဒြပ်စပ်ကို မွိဟ်ဣာန်ဒေသ ကောန်ချင်အရင် ဖေါအ်ဗြေဝ် အောန်ဒိုင် ဂ်ညင်ဝံဖေါအ်ဗြေဝ် တံတက်ဝံရောင်တျင်မာန်ဂ် ပညီ ပညပ်ကို ဣာနဝန်ဇော် တဲပွမပံက်ဂကောံ ကမ္မောန် ကောံ ကမ္မတီဂ် ဒက်ဂကောံသွးမာန်ရောင်။

၄။ ဣာနဝန်ဇော်ဝံ နကိုနဲဥပဒေ ၃ ဂ် ဒက်လဝ်ဂကောံ ကမ္မတီ ကောံ ဂကောံကမ္မောန်၊ တာလျိုင်ကမ္မောန်ဂမ္တိုင်တံဂ် သွးစွတ် ပိုင်ခြာကိုရောင်။

* စွတ်တဲ (၁၀-၇-၂၀၂၀) ဂ် ကလေင်ပေုင်ပေုတ် အလန်ပထမရောင်။

အခန်း(၂)

ကော်မတီနှင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းခြင်း

၃။ ဝန်ကြီးဌာနသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ စကား၊ စာပေ၊ အနုပညာ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်း၊ အမျိုးသား ရေးလက္ခဏာနှင့် သမိုင်းအမွေအနှစ်တို့ကို* ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင် ရန်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနည်းပါးသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုး များ၏လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး လိုအပ် သော ကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

၄။ ဝန်ကြီးဌာနသည် နည်းဥပဒေ ၃ အရ ဖွဲ့စည်းသော ကော် မတီနှင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သတ်မှတ် ပေးရမည်။

*၁၀-၇-၂၀၂၀ရက်နေ့တွင် ပထမအကြိမ်ပြင်ဆင်သည်။

အခန်း (၃)

ပွဲရူးဒေသဇော်(ဝါ) တွိုရူးဂမ္ဘိုင်ရောင်တွင်
ပရောင်အရာကောန်ချင်အရင်ကောံကမ္ဘောန်ပိုန်ဒြပ်
စပ်ကိုမ္မိဟံဂွံဖောအံင်ဗြေဝ်တ်တက်

၅။ ဝန်ဇော်ကိုန်ချင်ဝံ ဆက်စပ်ကိုရူး ဒေသဇော် (ဝါ) တွိုရူး
ဝန်ဇော်တံဂှ်ပေါတာလျိုင်အပ်ကိုမာန်ဒိုင်ရောင်။

၆။ နကိုနဲဥပဒေသ ၅ ဝန်ဇော်မွဲအပ် ပေါကိုတာလျိုင်ဝံ
တာလျိုင်မွဲရောင်တွင်ဂမ္ဘိုင်ဂှ် ညံင်ဝံစိုပ်တရ်အံင်ဇူးဂှ် ဆက်စပ်
မဝံအုပ်စုပ် အလိုဇကုတံနွံပွိုက်မွဲ ပံင်ကောံပညီပညပ် တဲရောင်
တွင်မာန်ရောင်။

အခန်း(၃)

တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်များတွင်
တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း

၅။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်များတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် တိုင်းရင်းသားတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ညှိနှိုင်း၍ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးအား တာဝန်ခွဲဝေ အပ်နှင်းနိုင်သည်။

၆။ နည်းဥပဒေ ၅ အရ တာဝန်ခွဲဝေအပ်နှင်းခြင်းခံရသော ဝန်ကြီးသည် မိမိဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ကို ထိရောက်အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရှိ အခြားဝန်ကြီး ဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဦးစီး အဖွဲ့များနှင့် လိုအပ်သလို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အခန်း (၄)

ပွမမင်မွဲစိုဒ္ဒါအခေါင်အရာ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်

၇။ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် အခေါင်အရာဂိလေင် ကျဟောံအာဂှ် လေဝ်ကိုလကျွာ် ဂိလေင်ကျဟောံဒှ် အာလေဝ် ကို သွက်ဂွံစိုဒ္ဒါမင်မွဲဂှ် ဇရေင်ရးဒေသဇ္ဇော် (၀၁) အလိုသီ တွံးရး နကိုဗိုဗြင်(၁) ပျိုန်ထွးမာန်ဒိုင်ရောင်။

၈။ မဆက်စပ်ကို ရးဒေသဇ္ဇော် (၀၁) ဂကောံအလိုသီတွံးရး ကလိဂွံဗိုဗြင် (၁) မှူးအခေါင်အရာ ကောန်ချင်အရင် ညံင်ဟံဂွံ ဂိလေင်ကျဟောံအာ၊ နွံပွက်သွက်ဂွံစိုဒ္ဒါ မင်မွဲအာဂှ် ဆက်စပ်ကို ရးဒေသဇ္ဇော် (၀၁) တွံးရးဝန်ဇ္ဇော်ကောန် ချင်အရင်တံဂှ် သွးအပ် ပြာပ်ကိုတာလျိုင်ရ။

၉။ နကိုဗုဒေသ (၈) ဝန်ဇ္ဇော်မှူး ဒုင်အပ်ပြာပ်တာလျိုင်ဂှ် လ္လှူပျိုန်ထွး အခေါင်အရာ ကောန်ချင်အရင်ဂိလေင်ကျဟောံ တွံးဒှ် နွံဟံမွဲ မှူးစိုစတ်ရောင် ယဝ်ခါရ အခေါင်အရာ ကောန်ချင် အရင် ဂိလေင်ကျဟောံစိုစတ်ညာတ်ကျိုင်မံက်ဂတဝ် မံင်တေ့ သွက်ဂွံစိုဒ္ဒါမာန်ဂှ် ဇရေင်ဆက်စပ်ကို ရးဒေသဇ္ဇော်(၀၁) အလိုသီ တွံးရးနကိုဗိုဗြင် (၁-က) ဂှ် ပျိုန်ထွးတဲ ဆက်စပ်ကိုရးဒေသဇ္ဇော် (၀၁) အလိုသီတွံးရးတံ သျုတ်သွတ်လေဝ်ကို ဆက်စပ်ကို

အခန်း(၄)

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း

၇။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများသည် မိမိတို့ တိုင်းရင်းသား
လူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာဆုံးရှုံးလျှင်သော်လည်းကောင်း၊
အခွင့်အရေး နစ်နာဆုံးရှုံးနိုင်ဖွယ်ရာ ရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ရရှိနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်း
ဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ထံ ပုံစံ(၁)ဖြင့် တင်ပြ
နိုင်သည်။

၈။ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် အစိုးရ
အဖွဲ့သည် ပုံစံ(၁) ဖြင့်တင်ပြချက်ကို လက်ခံရရှိသည့်အခါ တင်ပြ
လာသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာဆုံးရှုံး
မှု မရှိစေရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု
ပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရှိ
သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးအား တာဝန်
ပေးအပ်ဆောင်ရွက်စေရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး
ရေးရာဝန်ကြီး မရှိပါက သင့်လျော်သည့် တိုင်းဒေသကြီး
သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးတစ်ဦးဦးအား တာဝန်
ပေးအပ် ဆောင်ရွက်စေရမည်။

၉။ နည်းဥပဒေ ၈ အရ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသောဝန်ကြီး
သည် တင်ပြချက်အပေါ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး
နစ်နာဆုံးရှုံးမှု ပေါ်ပေါက်ခြင်း ရှိမရှိ စိစစ်ရမည်။ စိစစ်ချက်အရ

ရးဒေသဇော် (ဝါ) တွဲရးဌာနဝန်ဇော်ဂမၠိုင်၊ ဌာနအလီသီဂမၠိုင်
ဂကောံ အလီသီဂမၠိုင်ရးမဝံအုပ်ဓုပ်အလီဇကု (ဝါ) ဂကောံ
ကျိက်ပ် ဒေသမဝံအုပ်ဓုပ် အလီဇကုတံ နွံပိုက်မူးပံင်ကောံ
ပညီပညပ်တဲ မူးရေင်တွင်ကိုရောင်။

၁၀။ (က) နကိုနဲဥပဒေ (၈) ဂ် ဝန်ဇော်မူးဒင်ကိုတာလျိုင်
နကိုနဲဥပဒေသ-ဇုအခေါင်အရာကောန်ဗျိုင်အရင်
ပွမဂိ လေင်ကျဟောံဂ် ညာတ်ဒးမံက်ဂတဝ်မံင်တဲ
သွက်ဝံ ကိုစိုဒ္ဒာမင်မွဲဂ် ဌာနအလီသီဂမၠိုင် ဂကောံ
အလီသီဂမၠိုင် နွံပိုက် သွက်ဝံဝံ အထံက်အပင်ဂ်
ဆက်စပ်ကိုဇရေင်ရးဒေသဇော် (ဝါ) အလီသီတွဲ
ရး ဗိုပြင် (၁-၁) လေင်ကိုဆက်စပ်ကိုရးဒေသ
ဇော် (ဝါ) နူအလီသီတွဲရးမွဲကဆံင် ဇရေင်ဌာန
ဝန်ဇော်ဒး ယျိန်ထွဲဗိုပြင် (၁-ဂ) ရောင်။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှုပေါ်ပေါက်ကြောင်း တွေ့ရှိပါက ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ရေးအတွက် စိစစ်တွေ့ရှိချက်ကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ပုံစံ(၁-က)ဖြင့် တင်ပြ၍ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက် အရလည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့များနှင့် လိုအပ်သလို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၀။ (က) နည်းဥပဒေ ၈ အရ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသော ဝန်ကြီးသည် နည်းဥပဒေ ၉ အရ စိစစ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု ပေါ်ပေါက်ကြောင်း တွေ့ရှိပြီး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုပေး နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရှိ အခြားဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းများ၏ ပံ့ပိုးမှုရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါက သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ပုံစံ (၁ခ) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တစ်ဆင့် ဝန်ကြီးဌာနသို့ ပုံစံ(၁-ဂ) ဖြင့် လည်းကောင်း တင်ပြရမည်။

- (ခ) နကိုနဲဥပဒေသ(က) ရးဒေသဇော် (ဝါ) ဂကောံ အလိုသီတို့ရးဆက်စပ်ကို ပျှိန်ထွေးလဝ်ဂံု နူကို ဌာနဝန်ဇော် ကိုန်ချင်ဂမၠိုင် ဌာနအလိုသီဂမၠိုင် ဂကောံအလိုသီဂမၠိုင် သွက်ဝံဝံ အထံက်အပင်ဂံု နွံပိုက်ရောင် ဇွတ်သပေါတ်ညာတ်ဒးမွဲး ဆက်ပျှိန် ထွေးအာ ဂကောံအလိုသီကိုန်ချင်တေံရောင်။
- (ဂ) ဌာနဝန်ဇော်ဝံနကို နဲဥပဒေသ(က) ဆက်စပ် ကို ပျှိန်ထွေးလဝ်ဂံု နူကိုဌာန ဝန်ဇော်ကိုန်ချင် ဂမၠိုင်၊ ဌာနအလိုအသီဂမၠိုင် ဂကောံအလိုသီ ဂမၠိုင် သွက်ဝံဝံထံက်ပင်ဂံု နွံပိုက်ရောင်ဇွတ် သပေါတ် ညာတ်ဒးမွဲး ဆက်တဲဒးပျှိန်ထွေးကိုအလိုသီ ကိုန် ချင် တေံရောင်။

၁၁။ နကိုနဲဥပဒေသ (ဂ) ဝန်ဇော်မွဲးဒုင်ကိုလဝ် တာလျိုင်ဂံု ယဝ်ခါရစိုဒ္ဒါ အခေါင်အရာကောန်ချင်အရင်ဂမၠိုင် ဖန်ဟံမာန်မွဲး ပရောဒဒ်ဂံု ဓမံက်ထွေးပေင်ပေင်တဲ နကိုဗိုပြင် (၁-ဃ) ဒးပျှိန်ထွေး ကို ရးဒေသဇော် (ဝါ) အလိုသီတို့ရးတေံရောင်။

၁၂။ ရးဒေသဇော် (ဝါ) အလိုသီတို့ရးဝံနကို နဲဥပဒေသ (၁၁) ပျှိန်ထွေးကျင်လဝ်ဂံု ကဆံင်ကိုန်ချင်သွေးရောင် တျင်ရောင် ဇွတ် သပေါင်ညာတ်ဒးမွဲး ဒးပျှိန်ထွေး အလိုသီ ကိုန်ချင်တေံရောင်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ တင်ပြချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၏ ပံ့ပိုးမှုရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း သုံးသပ်တွေ့ရှိပါက ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သို့ ဆက်လက်တင်ပြရမည်။

(ဂ) ဝန်ကြီးဌာနသည် နည်းဥပဒေခွဲ(က) အရ တင်ပြချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၏ ပံ့ပိုးမှုရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း သုံးသပ်တွေ့ရှိပါက ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သို့ ဆက်လက်တင်ပြရမည်။

၁၁။ နည်းဥပဒေ ၈ အရ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသော ဝန်ကြီးသည် မိမိဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ခြင်း မရှိပါက အကျိုးအကြောင်း ပြည့်စုံစွာဖော်ပြ၍ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ပုံစံ (၁-ဃ) ဖြင့် တင်ပြရမည်။

၁၂။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် နည်းဥပဒေ ၁၁ အရ တင်ပြလာသည့်ကိစ္စမှာ ပြည်ထောင်စု အဆင့်တွင်ဆောင်ရွက်ပေးရမည့်ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်တွေ့ရှိပါက လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်။

- ၁၃။ (က) အလိုသီကြိုန်ချင်ဝံ့ နကိုနဲဥပဒေသ (၁၂) ဆက်စပ် ကိုပွိုန်ထွေးလဝ်ဂှ် သွက်ဝံ့ရေင်တျိုင်ရောင် တာလျိုင် ဝန်ဇော်ကြိုန်ချင်ရောင်။
- (ခ) ဝန်ဇော်ကြိုန်ချင်ဝံ့ နကိုနဲဥပဒေသ (က) ကိုလဝ် တာလျိုင်ဂှ် ကောန်ချင် အရင်ဂမ္တိုင်ကိစ္စ အခေါင် အရာဂိလေင်ကျဟောံ သွက်ဝံ့စိုဒ္ဒါ မံင်မွဲကိုဂှ် သူတ်သွတ် အလိုသီကြိုန်ချင်လေဝ်ကို ဆက်စပ် ကို ဌာနဝန်ဇော်ကဆံင်ကြိုန်ချင်ဂမ္တိုင်၊ ဌာန အလို သီဂမ္တိုင်၊ ဌာနအလိုသီဂမ္တိုင် ဂကောံအလိုသီ ဂမ္တိုင် ပံင်ကောံပညီပညပ် တဲသွေးရေင် တျိုင်ကို ရောင်။
- (ဂ) ဝန်ဇော်ကြိုန်ချင်ဝံ့ နကိုနဲဥပဒေသပါ(က) ရေင် တျိုင်ကိစ္စ တာလျိုင်မကိုလဝ်ဂှ် နွံပိုက်မွဲဌာန ဝန်ဇော် ကောံ ဆက်စပ်ကို ဌာနဝန်ဇော်ကောံ ပူဂိုမပှောပ် လဝ်ဂလာန်မပါလုပ်ပွဲကမ္မတီဂှ် နကို တင်တုပ်စိုတ် ဂကောံ အလိုသီကြိုန်ချင် ရေင် တျိုင်မာန်မံင်ရောင်။

- ၁၃။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နည်းဥပဒေ ၁၂ အရ တင်ပြချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား တာဝန်ပေးအပ်ရမည်။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က) အရတာဝန်ပေးအပ်သည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာဆုံးရှုံးသည့်ကိစ္စတွင် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အရ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရှိ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နည်းဥပဒေခွဲ(က) အရ တာဝန်ပေးအပ်သော ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်ပါက ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာအခြားဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆိုပြု သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင်သော ကော်မတီကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၁၄။ နကိုနဲဥပဒေသ (၉) ပျှိုန်ထွေးလင် ကိစ္စဆက်စပ်ကို အရာဂိလင်ကျဟောံတံဂ် ဆက်စပ်ကိုရးဒေသဇော်(ဝါ) အလိုသီတို့ရး သူတ်သွတ်လင်ဂ် ဒ်ဒွဲပိုတ်သူတ်ရောင်။

၁၅။ နကိုနဲဥပဒေသ (၁၀) ကောံ နဲဥပဒေသ (၁၂) ပျှိုန်ထွေး ကျင်လင်ဆက်စပ်ကို ကိစ္စအခေါင်အရာဂိလင်ကျဟောံတံဂ် အလိုသီကိုနဲဥပဒေသ သူတ်သွတ်လင်ဂ် ဒ်ဒွဲပိုတ် သူတ်ရောင်။

အခန်း(၅)

သောင်ကလးပွမကယျာန်ဝေါတ်

၁၆။ ဝန်ဇော်ကိုနဲဥပဒေသ ရင်ညွအ်ကောန်ဥပဒေသအရင် (ဝါ) အကြာ ကောန်ဂကူ ကောန်ဥပဒေသအရင်ဂမ္တိုင် တွံဒ်ဒိုင်ပွမ ကယျာန်ဝေါတ်ဂ် ပံင်ပကောံပညီပညပ်ကို သောင်ကလးကိုဂ် ကောန်အာမာန်ဂ် ဆက်စပ်ကိုရးဒေသဇော်(ဝါ) သွံပဝန်ဇော် တို့ရးတံပညီပညပ်တဲ ဆက်စပ်အာရးဒေသဇော် (ဝါ) ဝန်ဇော် တို့ရးတံဂ် ပအပ်တာလျိုင်ပါ်ကိုမာန်ဒိုင်ရောင်။

၁၄။ နည်းဥပဒေ ၉ အရ တင်ပြလာသော အခွင့်အရေးနစ်နာ ဆုံးရှုံးမှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များတွင် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက် သည် အပြီးအပြတ် ဖြစ်သည်။

၁၅။ နည်းဥပဒေ ၁၀ နှင့် နည်းဥပဒေ ၁၂ တို့အရ တင်ပြလာသော အခွင့်အရေး နစ်နာဆုံးရှုံးမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များ တွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီး အပြတ်ဖြစ်သည်။

အခန်း(၅)

အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း

၁၆။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြား ဖြစ်ပွားသည့် အငြင်း ပွားမှုများကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းခြင်းနှင့် ဖြေရှင်းခြင်းပြုနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ညှိနှိုင်း၍ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးအား တာဝန်ခွဲဝေအပ်နှင်းနိုင်သည်။

၁၇။ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမၠိုင်ရောင်သ္မာန်အံ ကောန်ချင်အရင်(ဝါ) အကြာ ကောန်ချင်အရင်ဂမၠိုင် ပွမကယျာန်ခဝါတ်မွဲသတ်မွဲဂွံင်တ္တီုဒ်ကျင်မွဲး သွက်ဂွံရောင် တျိုင်သောင်ကလးဂှ် ရးဒေသဇ္ဇော် (ဝါ) တွံးရးဋ္ဌာနကျိက်ကျိပ်စီုဒါရောင်တျိုင် အခေါင်အရာ ကောန်ချင်အရင်ဂမၠိုင် နကီုနဲဥပဒေသ (၁၆) ဇရောင်ဝန်ဇ္ဇော် မွဲးဒုင်အပ်တာလျိုင်ဂှ် နကီုဗိုပြင်(၂) ဒးပျိုန်ထွဲးဏာရ။

၁၈။ နကီုနဲဥပဒေသ(၁၆) ဝန်ဇ္ဇော်မွဲးဒုင်အပ်ပြာပ်ပါလပ်တာလျိုင်ဂွံ ပွဲအရာ သောင်ကလးပွမကယျာန်ခဝါတ်ဂှ်-

- (က) ဆက်စပ်ကီုကိစ္စပွမကယျာန်ခဝါတ်တဲဂွံ ကျင်လပ်တင်ပညီပညပ် သောင်ကလးဂမၠိုင်ဂှ် ဇရောင်ဆေင်စပ်ကီုရးဒေသဇ္ဇော် မဂ္ဂံအုပ်စုပံ အလီုဇကု (ဝါ) ဂကောံကျိက်ကျိပ်ဒေသမဂ္ဂံ အုပ်စုပံ အလီုဇကု တံနွံ ပွက်မွဲးပံင်ကောံပညီပညပ် ဒးသောင်ကလး ကီုရောင်။
- (ခ) ဆက်စပ်ကီုကိစ္စ ပွမကယျာန်ခဝါတ်တဲဂွံ ကျင်လပ် တင်ပညီပညပ် သောင်ကလးဂမၠိုင်ဂှ် ဇရောင်ဆေင်စပ်ကီု ရးဒေသဇ္ဇော် (ဝါ) အလီုသီတွံးရး နကီုဗိုပြင်(၂-က) လေဝ်ကီုဒးပျိုန်ထွဲးကီုရောင်။

၁၇။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများသည် မိမိတို့ တိုင်းရင်းသား အချင်းချင်း သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများအကြားတွင် အငြင်းပွားမှု တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်ပေါ်လာပါက ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသား အခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တစ်ဆင့် နည်းဥပဒေ ၁၆ အရ တာဝန်ခွဲဝေအပ်နှင်းခြင်းခံရသော ဝန်ကြီးထံ ပုံစံ(၂) ဖြင့် တင်ပြရမည်။

၁၈။ နည်းဥပဒေ ၁၆ အရ တာဝန်ခွဲဝေအပ်နှင်းခြင်းခံရသော ဝန်ကြီးသည် အငြင်းပွားမှုများကို ဖြေရှင်းရာတွင်-

- (က) သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ရှိ အခြားဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့များနှင့် လိုအပ်ပါက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရမည်။
- (ခ) အငြင်းပွားမှုကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရရှိလာသည့် ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းချက်များကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ပုံစံ (၂-က) ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသို့ ပုံစံ(၂-ခ)ဖြင့် လည်းကောင်း တင်ပြရမည်။

၁၉။ ဝန်ငွေကိုနှိပ်ချင် ကျော်ဆက်စပ်အာရူးဒေသငွေ (၀၁) ဂကောံအလိုသီတွံရူးဝံ နကိုနဲဥပဒေသ (၁၈) နဲဥပဒေသပါ(ခ) ဆက်စပ်ကို တင်ပျိုန်ထွေးတဲ့ နံပိုက်မွး ဇရောင်အလိုသီ ကိုနှိပ်ချင် ပျိုန်ထွေးတဲ့ ပံင်ကောံပညီပညပ်သောင်ကလးမာန်ဒိုင်ရောင်။

အခန်း(၆)

ရောင်တွိုင်ခမံက်ရုပ်ရဲကိုန်ဖန်ဖက်ဂမ္ဘိုင်

၂၀။ ဌာန်ဒေသ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင် ဂမ္ဘိုင်တန်တံ ခိုင်ဂှ် ဆက်စပ်ကို ပွမခမံက်ရုပ်ရဲကိုန်ဖန်ဖက်တဲ့ ညးမပျိုန် ဂလောန်ကိုန်ဖန်ဖက်ဂှ်။

(က) ကိုန်ဖန်ဖက်ဖိုလ်-ဒုဟ်ကျောံပရူပရာဂမ္ဘိုင် ကောန် ချင်အရင် တန်တံဒိုင်ဒေသခမံက်ရုပ်ရဲ ကိုန်ဖန် ဖက်ဂှ် ညံင်ဝံတီကျိုဟ်ခိုင်ဂှ် နကိုအရောင်ဘာသာဂှ် ဟောင်ပရဟ်ဒိုင်တဲ့ ဒးသောင်ကလးထွေးပျးလဝ် ဗွဲမချိုက်ပင်ရောင်။

၁၉။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့သည် နည်းဥပဒေ ၁၈ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)အရ တင်ပြချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ထံ တင်ပြပြီး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြေရှင်း နိုင်သည်။

အခန်း(၆)

စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း

၂၀။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ နေထိုင်ရာဒေသအတွင်း ဖော် ဆောင်မည့် စီမံကိန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်းအဆိုပြုသူသည်-

- (က) စီမံကိန်း၏ အကျိုးအပြစ်နှင့် အကြောင်းအရာများ ကို စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်မည့် ဒေသရှိ အခြေချ နေထိုင်သူဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ သိရှိ နားလည်စေရန် ၎င်းတို့နားလည်သဘောပေါက်နိုင် မည့် ဘာသာစကားနှင့် နည်းလမ်းများကို အသုံးပြု လျက် ကြိုတင်၍ ပြည့်စုံတိကျစွာ ရှင်းလင်းချပြရ မည်။

- (ခ) ကိုန်ဖန်ဖက် ဖေါအ်ဗြေဝ်တံတက်ကို ကေတ်ညီ တန်တံင်ဇေမိုင် တင်ပွင်ကျိပ် မူဝါဒမဟာဗျူဟာ ရေင်တွိုင်ဒး ညီသုဟ်ကိုလေင် ကမ္ဘောန်ဂမ္တိုင် ရေင်။
- (ဂ) ပွီပွူသဘာဝကောံပိုန်ဒြပ်ဘဝမ္တိဟ်ဂှ် ပွမပြင်လှဲာ လပိုက်ဇိဒးက္တိဒ်နွံ၊ ဟံမဲ့သွက်ဂွံတီဂှ် စုတ်ဒ တောင်ပွမလပိုက်ဇိဒး ပွီပွူကောံပိုန်ဒြပ်စပ်ကို ဘဝမ္တိဟ် ဖေါအ်ဗြေဝ်တံတက်တံဂှ် ဒးရေင်တွိုင် ဒတောင်အာရေင်။
- (ဃ) စုတ်ဒတောင်လပိုက် ဇိဒးပွီပွူကောံ ပိုန်ဒြပ် ဘဝ မ္တိဟ်ဖေါအ်ဗြေဝ်တံတက်ဂှ် ဒးချပ်ဂွန်ပညီပညပ် ကို ကောန်ချင်အရင်ညးမမံင်လျိုင်ဂှ် ဗွဲမကွးဖူးသွး ရေင်တွိုင် အာရေင်။

- (ခ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု စီမံကိန်း (Myanmar Sustainable Development Plan - MSDP) ၏ မူဝါဒရေးရာ ဦးတည်ချက်များ၊ မဟာဗျူဟာများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) ယင်းဒေသရှိ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုစီးပွားဘဝတို့အပေါ် ထိခိုက်ပြောင်းလဲမှုဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ခြင်းရှိမရှိ သိရှိနိုင်ရန် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအပေါ် သက်ရောက်မှုဆန်းစစ်ခြင်း တို့ကို သက်ဆိုင်ရာဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဃ) ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအပေါ် သက်ရောက်မှုဆန်းစစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ၏ အဆင့်အားလုံးတွင် ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၂၁။ ညးမပျီန်ဂလာန်ကိုန်ဖန်ဖက်ဝံ-

(က) နကိုန်နဲဥပဒေသ (၂၀) ကွာဟံဝံစကိုန်ဖန်ဖက်ဂို
ဇရေင်ဋ္ဌာနဝန်ဇော် ဒးဒင် စီရေင်ထွေးပျးတဲဒး
ကေတ်တင်စွတ်လစွံစိုတ်ရောင်။

(ခ) ရေင်တျိုင်မေံက်ရပ်ရ် ကိုန်ဖန်ဖက်တဲဒ်မွဲး ပွစီ
ဇန်စွံလဝ်ကွာတ်ကောံ ရေင်တျိုင်တဲဒ် သဇိုင်ဒိုင်
ဂမ္တိုင်ဒးပျီန်ထွေးဇရေင်ဋ္ဌာနဝန်ဇော်တေံရောင်။

အခန်(၇)

နာနာ

၂၂။ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် အခေါင်အရာဂိလေင်
ကျဟောံမွဲး သွက်ဝံစီဒါမင်မွဲကိုကို ကယျာန်ခေတ်ဂမ္တိုင်
ပံင်ကောံ ပညီပညပ်ကိုကို အရာမရေင်တျိုင်ဒင်သောင်ကလးဂို
ဗိုအမှုသွပ်မွဲမွဲသတ်ဆက်စပ်ကို တင်ပျီန်ထွေးတဲပွမသောင်ကလးဂို
သွဟံဝံ-

၂၁။ စီမံကိန်းအဆိုပြုသူသည်-

(က) နည်းဥပဒေ ၂၀ အရ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို စီမံကိန်းမစတင်မီ ဝန်ကြီးဌာနသို့ ပြည့်စုံစွာ အစီရင်ခံတင်ပြ၍ သဘောထားမှတ်ချက် ရယူ ရမည်။

(ခ) စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု ပြီး စီးပါက ကြိုတင်စီစဉ်ထားရှိမှုများနှင့် ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြ ရမည်။

အခန်း(၇)

အထွေထွေ

၂၂။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးပါက ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုများကို ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းခြင်းနှင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်းပြုရာတွင် အောက်ပါအမှုအမျိုးအစားတစ်ခုခုနှင့် သက်ဆိုင်သော တင်ပြ ချက်ကို ဖြေရှင်းခြင်းမပြုရ-

- (က) ရှင်စွတ်အမှုယောစွီစွတ်ဂမ္ဘိုင် ကိုရှင်စွတ်အမှုမွဲမွဲ
 လ္လှူသုတ် သွတ်စီရင်လဝ်ဂှ် ပွမဒုင်ပယျီ(ဝါ)
 ပွမပဋ္ဌေပ်ပလေတ်အမှုယောလုပ်ဂမ္ဘိုင်။
- (ခ) ရှင်စွတ်အမှုမွဲမွဲအမှုညး မသုတ်သွတ် စီရင်လဝ်
 တဲဒ် ပိုတ်ညွတ်အာဂမ္ဘိုင်။

၂၃။ ပွမစိုဒ္ဓါမင်မွဲအခေါင်အရာ ကောန်ဂကူကောန်ချင် အရင်
 ဂမ္ဘိုင် (ဝါ) ဆက်စပ်ကို လွှင်ကမ္ဘောန်သောင်ကလး ကယျာန်
 ဝေါတ်တဲ ဆက်စပ်ကို ညးဂှ်တဲ ခရိတ်အိုတ်လဝ်ဂှ် ပွမကံက်
 ကျောန်ဟံဝံ။

၂၄။ ဋ္ဌာနဝန်ဇော်ဝံ ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် အခေါင်
 အရာဂိလေင်ကျဟောံမွဲ ပွမစိုဒ္ဓါမင်မွဲကိုကိုပံင်ကောံ ပညီ
 ပညပ်ပွမကယျာန်ဝေါတ်ကို ယဝ်နွံပိုက်သွက် ရေင်ကျိုင် သောင်
 ကလးမွဲ ဆေင်စပ်ကို အရေင်ဘာသာဂှ် ညံင်ဝံဝံညးစိစောန်
 ကွဲဘာသာဒးရေင်ကျိုင် စီဇန်ကိုရောင်။

- (က) တရားရုံးတစ်ခုခု၏ ရှေ့မှောက်၌ စစ်ဆေးကြားနာဆဲအမှုများနှင့် တရားရုံးတစ်ခုခု၏ စီရင်ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် အယူခံမှု သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်မှု ဝင်ရောက်ဆဲအမှုများ၊
- (ခ) တရားရုံးတစ်ခုခုက အပြီးသတ် စီရင်ဆုံးဖြတ်ပြီးသော အမှုများ။

၂၃။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးကာကွယ် စောင့်ရှောက်ခြင်း သို့မဟုတ် အငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်သူများထံမှ မည်သည့်ကုန်ကျစရိတ်ကိုမျှ ကောက်ခံခြင်း မပြုရ။

၂၄။ ဝန်ကြီးဌာနသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏အခွင့်အရေး နှစ်နာဆုံးရှုံးပါက ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုများကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းခြင်းနှင့် ဖြေရှင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာစကား ကျွမ်းကျင်သည့် စကားပြန်ရရှိရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၂၅။ ပါပွဲ နဲဥပဒေသ ဂမ္ဘိုင် စီဒ္ဓာမင်မွဲအခေါင်အရာ ကောန်
ဂကူဉ်အရင်ဂမ္ဘိုင်ကို သောင်ကလးပွမကယျာန်ခဝါတ်ကို ပွဲ
အရာရောင်တွိုင်ဂှ် နူကိုဋ္ဌာနကျိပ်စီဒ္ဓာမင်မွဲ အခေါင်အရာကောန်
ဉ်အရင်ဂမ္ဘိုင်ဒးရောင်တွိုင်ကို ကမ္ဘောန်ရင်ဂမ္ဘိုင်ရောင်။

၂၆။ ပါပွဲနဲဥပဒေသဂမ္ဘိုင် စီဒ္ဓာမင်မွဲ အခေါင်အရာ ကောန်
ဂကူကောန်ဉ်အရင် ဂမ္ဘိုင်ကို သောင်ကလးပွးမကယျာန်
ခဝါတ်ကို ပွဲအရာရောင်တွိုင်ဂှ် တ္တုဟ်ဖိုလ် ညံင်ဝံစိုပ်ဒ္ဓါအံင်ဇ္ဇး
အာဂှ် ကိစ္စ ပျိုန်ထွေးကျိုင်ကို ဆက်စိုပ်ကိုပူဂို၊ ဋ္ဌာနအလိုသီ(ဝါ)
ဂကောံအလိုသီဂမ္ဘိုင် ရးဒေသအုပ်ဓုပ် အလိုဇကုဂမ္ဘိုင် ပွမ
နွံပိုက် ပွဲလေင်ကမ္ဘောန်ဂှ် သွးပါလုပ်ပံင်ကောံသွးသွရောင်တွိုင်
ကိုရောင်။

၂၇။ ပွမစီဒ္ဓာရောင်တွိုင်အခေါင်အရာ ကောန်ဂကူကောန်ဉ်
အရင်ဂမ္ဘိုင်(ဝါ) ပွမသောင်ကလးကယျာန်ခဝါတ်ဂှ် ဆက်စပ်ကို
အလေံအခိုက်ကွာပြဝေဏီ ကောန်ဂကူကောန်ဉ်အရင်ဂှ် ကို
မုက်တဲဒးရောင်တွိုင်ရောင်။

၂၅။ ဤနည်းဥပဒေများပါ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနက ရုံးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၆။ ဤနည်းဥပဒေများပါ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိရောက်အောင်မြင်စေရန် အလို့ငှာ တင်ပြလာသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက် ဆက်နွှယ်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်၊ အစိုးရဌာန သို့မဟုတ် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့များသည် လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုရမည်။

၂၇။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း သို့မဟုတ် အငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းခြင်းပြုရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်းများကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၈။ ပါပွဲ နဲဥပဒေသဂမ္ဘိုင် ပွမစီဒ္ဓါမင်မဲ့အခေါင် အရာ
ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်ကို ပွမသောင်ကလးကယျာန်ဝေတ်
လှိုင် ကမ္ဘောန်ဂမ္ဘိုင်ကို ခရိတ်အိုတ်ဂမ္ဘိုင်ကို နူဋ္ဌာနကျိုက်ကျိုပ်
စီဒ္ဓါမင်မဲ့ အခေါင်အရာကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် မညီသွဟ်ကို
စေပ်ပွောန်ပရေင်ဘဏ္ဍာဒင်ဖျှိတ်သုင်စောကိုရောင်။

၂၉။ နကိုဥပဒေသမ္ဘောပိုဒ် (၃၂) ရးဒေသ ဇော်ပွမဒးဒင်ကို
တာလျိုင် (ဝါ) ဝန်ဇော်လုပ်ကောံအလိုသီတၢ်ရးဝံ ဆက်စပ် ကို
ကိစ္စ ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်ကို သွက်ဝံမံက်ရပ်ရဲမာန်ကို
ရးဒေသဇော် (ဝါ) အလိုသီတၢ်ရးပွဲစရင် ဩန်ဆိုင်ဆဝံအိုတ်ဇာပ်
သွာံ ညံင်ချူ ဓဇက်စုတ်မာန်သွးရေင်တွင်ကိုရောင်။

၃၀။ ဋ္ဌာနဝန်ဇော်ဝံ ဒေသဖေါအံ ဗြေပ်အောန်ဂမ္ဘိုင်ကို နကို
တင်တုပ်စိုတ် အလိုသီတၢ်ကျိန်ချင်မဲမဗဲမဲကို အခိုင်လလောင်တြး
လိက် အမိင်ပွိတ် သုတ်သွာတ် မာန်ဒိုင်ရောင်။

နဲသိုက်လောန်
ဝန်ဇော်ကျိန်ချင်
ဋ္ဌာနဝန်ဇော်ပရေင်အရာကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်

စွတ်လိက်၊ ၂ /၁-၁/ ၂၀၁၉ (၁၉၄၈)
စွတ်တဲ ၂၀၁၉ သွာံ အဝ်ဂေတ် ၂၃

၂၈။ ဤနည်းဥပဒေများပါ တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော ကုန်ကျစရိတ်များကို တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကျခံသုံးစွဲရမည်။

၂၉။ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၂ အရ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသော တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးသည် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားရေးရာကိစ္စရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းတွင် နှစ်စဉ် ထည့်သွင်း ရေးဆွဲနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၀။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနည်းပါးသည့်ဒေသများအား ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အခါအားလျော်စွာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်နိုင်သည်။

နိုင်သက်လွင်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန

စာအမှတ်၊ ၂ / ၁ - ၁ / ၂၀၁၉ (၁၉၄၈)
ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၃ ရက်

လိက်ပျို့နိဗ္ဗာန်
(နိဗ္ဗာန်ပဒေသ - ၇)

ဗျူဟာ

..... ရူးဒေသဇ္ဇော / ဂကောံအလိုသီတို့ရူး

စုတ်တဲ။ သံဝါ ဂိတု တဲ

ပရူပရာ။

ပျို့နိဗ္ဗာန်ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင် အခေါင် အရာဂိလေင်ကျဟောံ

၁။ _____

၂။ _____

- စုတ်တဲ _____
- ယုညးပျို့နိဗ္ဗာန် _____
- ဂုန်ပျို့နိဗ္ဗာန်စုတ်တီ _____
- ယုမိမ _____
- အယုက် _____
- ဂကူ ဘာသာ _____
- ကလောန်ကမေတ်၊ ဣဉ်၊ ဣနန္တရ _____
- သွက်ဆက်စောံဣနန္တရ _____
- ဂုန်ဖုင် _____

တူးဆဲာ -

၁။ ရူးဒေသဇ္ဇော / တို့ရူးဝန်ဇောံကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်

၂။ ရူးမဝံအုပ်ပုပ်အလိုဇကု / ဂကောံကိတ်ကိတ်ပဒေသ

တင်ပြစာ
(နည်းဥပဒေ ၇)

သို့

..... တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့.

ရက်စွဲ။ ခုနှစ်၊ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု တင်ပြခြင်း

၁။ _____

၂။ _____

- လက်မှတ် _____
- တင်ပြသူအမည် _____
- နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် _____
- မိဘအမည် _____
- အသက် _____
- လူမျိုး၊ ဘာသာ _____
- အလုပ်အကိုင်/ ရာထူး /အဆင့် _____
- ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ _____
- ဖုန်းနံပါတ် _____

မိတ္တူကို -

- ၁။ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ
- ၂။ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့.

လိက်ပျို့နိဗ္ဗာန်
(နိဗ္ဗာန်ပဒေသ - ၉)

ဗျိုပ်

..... ရးဒေသဇ္ဇော် / ဂကောံအလိုသီတို့ရး

စွတ်တုံ့။ သွံ၊ ဂိတု တုံ

ပရူပရာ။

ပျို့နိဗ္ဗာန်လိက်ဒင်စီရင်တင်စီစွတ်ညာတ်ဆိုဒး ကောန်ညိုင် အရင်ဂမ္ဘိုင်
အခေါင်အရာ ဂိလေင်ကျဟောံ

တင်ရန်ညိုင်။ ရးဒေသဇ္ဇော် / ဂကောံအလိုသီတို့ရး လိက်မအပ် ကိုလပ် တာလျိုင်

၁။ နကိုလိက်တင်ရန်ညိုင်ကောန်ဂကူကောန်ညိုင်အရင်ဂမ္ဘိုင် ဆက်စပ်ကို အခေါင်အရာ
ဂိလေင်ကျဟောံမံင်ကို ကိစ္စပွမအပ်ကိုလပ် တာလျိုင် နူတုံ့ () စိုပ် ()
စီစွတ်ရေင်တျိုင်ကျိုင် လေပ်ရောင်။

၂။ စီစွတ်တင်ညာတ်လပ် ဂမ္ဘိုင်အတိုင်သွပ်ပွံမဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၃။ တင်ထေက်ကိုမူးရေင်တျိုင်ကို အတိုင်သွပ်တေံမဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၄။ တင်ဟုံထေက်ကို ရေင်တျိုင်ကို အတိုင်သွပ်တေံမဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၅။ ဣတင်စီစွတ်ညာတ်လပ်ကို သွပ်ပွမစောန်ညိုင်ဂွံင်မာန်ပျို့နိဗ္ဗာန်ဏာမဒ်ရ။

ရးဒေသဇ္ဇော် / တို့ရးဝန်ဇောတ်ကောန်ဂကူကောန်ညိုင်အရင်
(ဝါ)

ပွမဒးဒင်အပ်ကိုတာလျိုင်ဝန်ဇောတ်ပါလုပ်ဂကောံအလိုသီ

တွးဆဲာ -

၁။ ဝန်ဇောတ်ကိုနီညိုင်-ဗြာနဝန်ဇောတ်ပရေင်အရာကောန်ဂကူကောန်ညိုင်အရင်ဂမ္ဘိုင်

၂။ ဒင်တံရိုင်

စိစစ်တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ
(နည်းဥပဒေ ၉)

သို့

..... တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ရက်စွဲ။ ခုနှစ်။ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု စိစစ်
တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ တင်ပြခြင်း

ရည် ညွှန်း ချက် ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏တာဝန်ပေးအပ်သည့်စာ

၁။ ရည်ညွှန်းပါစာအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာ
ဆုံးရှုံးမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ပေးအပ်သည့် ကိစ္စရပ်ကို () ရက်နေ့မှ ()
ရက်နေ့အထိ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၃။ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည့်အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၄။ ဆောင်ရွက်မပေးသင့်သည့်အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၅။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်အပေါ် လမ်းညွှန်မှု ပြုနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး
သို့မဟုတ်

တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး

မိတ္တူကို -

- ၁။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန
- ၂။ ရုံးလက်ခံ

လိက်ဒုင်စီရင် တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒး
(နဲဥပဒေသ - ၁၀၊ ဥပဒေသပါ(က))

ဗျိုင်

..... ရးဒေသဇ္ဇော် / ဂကောံအလိုသီတွိုရး

စွတ်တွဲ။ သွံ့၊ ဂိတု တွဲ

ပရူပရာ။

ပျိုန်ထွးလိက်ဒုင်စီရင်တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒး
အခေါင်အရာ ဂိလေင်ကျဟောံ

ကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်

တင်ရန်ပျိုင်။

ရးဒေသဇ္ဇော် / ဂကောံအလိုသီတွိုရး လိက်မအပ်ကိုလပ်တာလျိုင်

၁။ နကိုလိက်တင်ရန်ပျိုင်ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် ဆက်စပ်ကို အခေါင်အရာ
ဂိလေင်ကျဟောံမံင်ဂုံ ကိစ္စပွမအပ်ကိုတာလျိုင်စနုတုံ () စိုကိုစိုပ် () စွဲစွတ်ရေင်
တွိုင်ကျင်လေဝ်ရောင်။

၂။ တင်စွဲစွတ်ညာတ်လပ် ဆိုးဒး ဂမ္တိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်မဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၃။ တင်မထေက်ကိုရင်တွိုင်ဂမ္တိုင်အတိုင်သွပ်တေံမဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၄။ ဌာနဝန်ဇ္ဇော်ကဆင် ကိုန်ချင်ဂမ္တိုင်၊ ဌာနအလိုသီဂမ္တိုင် ဂကောံအလိုသီဂမ္တိုင်၊
တင်မရေင်တွိုင်ထံက်ပင်ကို မာန်ဂမ္တိုင် အတိုင်သွပ်မဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၅။ ဝ္ဍုတင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒးဂွံ သွပမစောန်ပျိုင်ဂွံမာန်ပျိုန်ထွးဏာရ -

ရးဒေသဇ္ဇော် / တွိုရး
ဝန်ဇ္ဇောတ်ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်
(၀၁)
ဝန်ဇ္ဇော်မဒးဒုင်ကိုတာလျိုင်ဝန်လုပ်ဂကောံအလိုသီ

ထူးဆော -

- ၁။ ဝန်ဇ္ဇော်ကိုန်ချင်-ဌာနဝန်ဇ္ဇော်ပရေင်အရာကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်
- ၂။ ဒုင်တဲရင်

စိစစ်တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ
(နည်းဥပဒေ ၁၀၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က))

သို့

..... တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ရက်စွဲ။ ခုနှစ်။ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု စိစစ်
တွေ့ရှိ ချက် အစီရင်ခံစာ တင်ပြခြင်း

ရည်ညွှန်းချက် ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏တာဝန်ပေးအပ်သည့်စာ

၁။ ရည်ညွှန်းပါစာအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာ
ဆုံးရှုံးမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ပေးအပ်သည့်ကိစ္စရပ်ကို ()ရက်နေ့မှ ()
ရက်နေ့အထိ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၃။ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည့်အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၄။ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့
အစည်းများက ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း
ဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၅။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်အပေါ် လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး

သို့မဟုတ်

တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး

မိတ္တူကို -

၁။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန

၂။ ရုံးလက်ခံ

လိက်ဒုင်စီရင် တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒး
(နဲဥပဒေသ - ၁၀၊ ဥပဒေသပါ(က))

ဗွိုင်

ဝန်ဇော်ကွိန်ချင်
ဌာနဝန်ဇော်ပရေင်အရာကောန်ဂူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်

နွဲဗွိုင်

-----ရးဒေသဇော် / ဂကောံအလိုသီတို့ရး
စွတ်တုံ။ သွံ၊ ဂိတု တွဲ

ပရူပရာ။

လိက်ဒုင်စီရင်တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒး ကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် အခေါင်အရာ
ဂိလေင်ကျဟောံ

တင်ရန်ပျိုင်။ ရးဒေသဇော် / ဂကောံအလိုသီတို့ရး လိက်အပ်ကိုလဝ်တာလျိုင်

၁။ နကိုလိက်တင်ရန်ပျိုင် ကောန်ဂူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် ဆက်စပ်ပွ အခေါင်အရာ
ဂိလေင်ကျဟောံမံင်ဂုံတု ကိစ္စပမအပ်ကိုတာလျိုင်စနုတု () စိုက်စိုပ် () စွဲစွတ်
ရေင်ကျိုင်ကျိုင်လေဝ်ရောင်။

၂။ တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒး ဂမ္တိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်မဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၃။ တင်မထေက်ကိုရင်ကျိုင်ဂမ္တိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်မဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၄။ ဌာနဝန်ဇော်ကဆံင် ကွိန်ချင်ဂမ္တိုင်၊ ဌာနအလိုသီဂမ္တိုင် ဂကောံအလိုသီဂမ္တိုင်၊
တင်မရေင်ကျိုင်ထံက်ပင်ကိုမာန်ဂမ္တိုင် အတိုင်ဗွဲသွပ်မဒ်ရ -
(က) _____
(ခ) _____

၅။ ဣူတင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုးဒးဝံ သွပမစောန်ပျိုင်ဂံင်မာန်ပျိုင်ထွးဏာရ။

ရးဒေသဇော် / တို့ရး
ဝန်ဇော်ကောန်ဂူကောန်ချင်အရင်
(ဝါ)

ဝန်ဇော်မဒးဒုင်ကိုတာလျိုင်ဝန်လုပ်ဂကောံအလိုသီ

ထူးဆော -

ဒုင်တဲရင်

စိစစ်တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ
(နည်းဥပဒေ ၁၀၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က))

သို့

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန

မှတစ်ဆင့်

..... တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ရက်စွဲ။

ခုနှစ်။

လ

ရက်

အကြောင်းအရာ။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု စိစစ်
တွေ့ရှိ ချက် အစီရင်ခံစာ တင်ပြခြင်း

ရည်ညွှန်းချက် ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏တာဝန်ပေးအပ်သည့်စာ
၁။ ရည်ညွှန်းပါစာအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာ
ဆုံးရှုံးမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ပေးအပ်သည့်ကိစ္စရပ်ကို () ရက်နေ့မှ
() ရက်နေ့အထိ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၃။ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၄။ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ရှိဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့
အစည်းများက ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း
ဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၅။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်အပေါ် လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး

သို့မဟုတ်

တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး

မိတ္တူကို -

ရုံးလက်ခံ

လိက်ဒုင်စီရင် တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုဒး
(နဲဥပဒေသ - ၁၁)

ဗြိပ်

-----ရးဒေသဇော် / ဂကောံတွဲရးအလိုသီ

စွတ်တဲ။ သွံ၊ ဂိတု တဲ

ပရူပရာ။

**ပျိုန်ထွး လိက်ဒုင်စီရင်တင်စွဲစွတ်ညာတ်ဆိုဒး ကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်
အခေါင်အရာ ဂိလင်ကျဟောံ**

တင်ရန်ပျိုင်။

ရးဒေသဇော် / ဂကောံအလိုသီတွဲရး လိက်အပ်ကိုတာလျိုင်

၁။ နကိုလိက်တင်ရန်ပျိုင် ကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် ဆက်စပ်ပွ အခေါင်အရာ
ဂိလင်ကျဟောံမံင်ဂ်တဲ ကိစ္စပွမအပ်ကိုတာလျိုင်စနူတဲ () စီကိုစိုပ် ()
စွဲစွတ်ရင်တျင်ကျင်လေပ်ရောင်။

၂။ တင်စွဲစွတ်ညာတ် ဆိုဒး ဂမ္တိုင်အတိုင်မွဲသွင်မဒ်ရ -

(က) _____

(ခ) _____

၃။ တင်ခွဲတ်ကပေါတ်ပျိုန်ထွး-

(က) _____

(ခ) _____

၄။ ဝံသ့စောန်ပျိုင်ဂွံင်မာန်ပျိုန်ထွးဏာရ။

ရးဒေသဇော် / တွဲရး

ဝန်ဇော် ပရင်အရာကောန်ချင်အရင်

(ဝါ)

ဝန်ဇော်မဒးဒုင်ကိုတာလျိုင်လုပ်ဂကောံအလိုသီ

ထူးဆဲာ -

ဒုင်တဲရင်

စိစစ်တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ
(နည်းဥပဒေ ၁၁)

သို့

..... တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ရက်စွဲ။ ခုနှစ်၊ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးနစ်နာဆုံးရှုံးမှု စိစစ်
တွေ့ရှိ ချက် အစီရင်ခံစာ တင်ပြခြင်း

ရည် ညွှန်း ချက် ။ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တာဝန်ပေးအပ်
သည့်စာ

၁။ ရည်ညွှန်းပါစာအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး နစ်နာဆုံးရှုံးမှုနှင့်
စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ပေးအပ်သည့် ကိစ္စရပ်ကို () ရက်နေ့မှ ()
ရက်နေ့ အထိ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) _____

(ခ) _____

၃။ သုံးသပ်တင်ပြချက်

၄။ လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး

သို့မဟုတ်

တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး

မိတ္တူကို -

ရုံးလက်ခံ

လိက်ပျို့နိဗ္ဗာန်
(နိဗ္ဗာန်ပဒေသာ - ၁၇)

ဗြိပ်

..... ဝန်ဇော်ပရောင်အရာကောန်ချင်အရင်
..... ရးဒေသဇော် / ဂင်္ဂောအလိုသီတို့ရး

နိဗ္ဗာန်

ဗြိပ်ပရောင်ဇော်
ဗြိပ်ပရောင်ဇော်အရင်အရင်အရင်
-----ရးဒေသဇော် / တို့ရး

စွတ်တို့။ သွံ၊ ဂိတု တို့

ပရူပရ။
၁။

ပျို့နိဗ္ဗာန်သွက်ပွဲသောင်ကလးပညီပညပ်ကိုမာန်ဗြိပ်ပရောင်ဇော်

၂။

- စွတ်တတ် _____
- ယျည်းပျို့နိဗ္ဗာန် _____
- ဝန်ဗြိပ်စွတ်တို့ _____
- ယျည်းမိမိ _____
- အယုတ် _____
- ဂင်္ဂော၊ ဘာသာ _____
- ကလောန်ကမေတ်၊ ဗြိပ်၊ ဗြိပ်နိဗ္ဗာန် _____
- သွက်ဆက်ဗြိပ်ဗြိပ် _____
- ဝန်ဗြိပ် _____

တူးဆဲ -

- ၁။ ရးဒေသဇော် / ဂင်္ဂောအလိုသီတို့ရး
- ၂။ ရးဒေသဇော်မပွဲအုပ်ပုပ်အလိုဇော် / ဂင်္ဂောကိတ်ကိတ်ပဒေသာ

တင်ပြစာ
(နည်းဥပဒေ ၁၇)

သို့

..... တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး
..... တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

မှတစ်ဆင့်

ညွှန်ကြားရေးမှူး
တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာန
.....တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်

ရက်စွဲ။ ခုနှစ်။ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ အငြင်းပွားမှုအပေါ် ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြခြင်း

၁။ _____

၂။ _____

လက်မှတ်	_____
တင်ပြသူအမည်	_____
နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်	_____
မိဘအမည်	_____
အသက်	_____
လူမျိုး၊ ဘာသာ	_____
အလုပ်အကိုင်/ ရာထူး /အဆင့်	_____
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ	_____
ဖုန်းနံပါတ်	_____

မိတ္တူကို -

- ၁။ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့
- ၂။ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့

လိက်ဒုင်စီရင် တင်သောင်ကလးပညီပညပ်ပွမကယျာန်ခဝေါတ်
(နဲဥပဒေသ - ၁၈- နဲဥပဒေသပါ(ခ))

ဗျိပ်

-----ရးဒေသဇော် / ဂကောံတွံရးအလိုသီ

စွတ်တဲ။ သွံ၊ ဂိတု တဲ

ပရူပရာ။

ပျိန်ထွး လိက်ဒုင်စီရင် တင်သောင်ကလးပညီပညပ်ပွမကယျာန်ခဝေါတ်

၁။ ရေင်ညွအံကောန်ချင်အရင် (ဝါ) အကြာကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် ဆက်စပ်ကို ပွမကယျာန်ခဝေါတ်ပျိန်ထွးကျင်ဂံ နူကို() စိုကိုစိုပ် () သောင်ကလးပညီပညပ်ကျင်လေဝ်ရောင်။

၂။ တင်သဇိုင်ပွမကယျာန်ခဝေါတ်ဂမ္တိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်တေမဒ်ရောင်-
(က) _____
(ခ) _____

၃။ တင်ပညီပညပ်သောင်ကလးမာန်ဂမ္တိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်တေမဒ်ရောင်-
(က) _____
(ခ) _____

၄။ တင်ပညီပညပ်သောင်ကလးဟံမာန်ဂမ္တိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်တေမဒ်ရောင်-
(က) _____
(ခ) _____

၅။ တင်ဇိတ်သပေါတ်ပျိန်ထွး-
(က) _____
(ခ) _____

၆။ ဝံသွဇောန်ဗျင်ဂံင်မာန်ပျိန်ထွးဏာရ။

ရးဒေသဇော် / တျိရး
ဝန်ဇော် ပရေင်အရာကောန်ချင်အရင်

ထူးဆဲာ -

ဒုင်တဲရင်

အငြင်းပွားမှု ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းချက် အစီရင်ခံစာ
(နည်းဥပဒေ ၁၈၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ))

သို့

..... တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ရက်စွဲ။

ခုနှစ်။

လ

ရက်

အကြောင်းအရာ။ အငြင်းပွားမှု ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းချက် အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်း

၁။ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြား ဖြစ်ပွားသည့် အငြင်းပွားမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြလာမှုကို ()ရက်နေ့မှ () ရက်နေ့အထိ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းခဲ့ပါသည်။

၂။ အငြင်းပွားမှု၏ အခြေခံအချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၃။ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနိုင်သည့် အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၄။ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းမရှိသည့် အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၅။ သုံးသပ်တင်ပြချက်
(က) _____
(ခ) _____

၆။ လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး

မိတ္တူကို -
ရုံးလက်ခံ

လိက်ဒုင်စီရင် တင်သောင်ကလးပညီပညပ်ပွမကယျာန်ခဝေါတ်
(နဲဥပဒေသ - ၁၈- နဲဥပဒေသပါ(ခ))

ဗြိပ်

ဝန်ခွော်ကိုန်ချင်

ဗြာနဝန်ခွော်ပရောင်အရာကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်

စွတ်တဲ။

သွံာ၊

ဂိတု

တဲ

ပရူပရာ။

ပျိုန်ထွေး လိက်ဒုင်စီရင် တင်သောင်ကလးပညီပညပ်ပွမကယျာန်ခဝေါတ်

၁။ ရောင်ညွအံကောန်ချင်အရင် (ဝါ) အကြာကောန်ဂကူကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဘိုင်
ပျိုန်ထွေးကွင် ဆက်စပ်ကိုမကယျာန်ခဝေါတ်ဂ်နူကို () စိုကိုစိုပ် () သောင်ကလး
ပညီပညပ်ကျင်လေဝ်ရောင်။

၂။ တင်သခိုင်ပွမကယျာန်ခဝေါတ်ဂမ္ဘိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်တေမဒ်ရောင်-
(က) _____
(ခ) _____

၃။ တင်ပညီပညပ်သောင်ကလးမာန်ဂမ္ဘိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်တေမဒ်ရောင်-
(က) _____
(ခ) _____

၄။ တင်ပညီပညပ်သောင်ကလးဟံမာန်ဂမ္ဘိုင်အတိုင်ဗွဲသွပ်တေမဒ်ရောင်-
(က) _____
(ခ) _____

၅။ တင်ဇွိတ်သပေါတ်ဆိုညာတ်-
(က) _____
(ခ) _____

၆။ ဝံသွဲစွောန်ပျိုင်ဝံင်မာန်ပိုန်ထွေးဏာရ။

ရးဒေသခွော် / တဂျီရး
ဝန်ခွော် ပရောင်အရာကောန်ချင်အရင်

တူးဆဲာ -
ဒုင်တဲရင်

အငြင်းပွားမှု ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းချက် အစီရင်ခံစာ
(နည်းဥပဒေ ၁၈၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ))

သို့

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန

ရက်စွဲ။

ခုနှစ်။

လ

ရက်

အကြောင်းအရာ။ အငြင်းပွားမှု ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းချက် အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်း

၁။ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြား ဖြစ်ပွားသည့် အငြင်းပွားမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြလာမှုကို () ရက်နေ့မှ () ရက်နေ့အထိ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းခဲ့ပါသည်။

၂။ အငြင်းပွားမှု၏ အခြေခံအချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၃။ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနိုင်သည့် အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၄။ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းမရှိသည့်အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-
(က) _____
(ခ) _____

၅။ သုံးသပ်တွေ့ရှိချက်

၆။ လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး

မိတ္တူကို -
ရုံးလက်ခံ

တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနနှင့်
တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့(မွန်)တို့ ပူးပေါင်းဘာသာပြန်၍
တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ဝေသည်။